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Protokół Nr XVII/2016  
  Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego 

24 maja 2016 roku 
Rozpoczęcie: godz.8.00 
Zakończenie: godz. 11.15 
Miejsce: sala konferencyjna Nr 206 Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu 
Radni obecni na posiedzeniu Rady zgodnie z listą obecności stanowiącą zał. Nr 1 do protokołu. 
Obrady XVII Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego otworzył Wiceprzewodniczący Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego Stanisław Janor i powitał Radnych oraz zaproszonych gości (lista gości stanowi 
zał. Nr 2 do protokołu). Następnie na podstawie listy obecności (14 radnych obecnych) stwierdził 
quorum niezbędne do podejmowania uchwał.  
Zapytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad (zaproszenie na posiedzenie Rady wraz 
z proponowanym porządkiem obrad stanowi zał. Nr 3 do protokołu). 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski zawnioskował                            
o wprowadzenie do porządku obrad jako punkt 8: „Rozpatrzenie i podjęcie uchwały  Rady 
Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr XII/74/15 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z 
dnia 15 grudnia 2015 roku w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Wałbrzyskiego na lata 2016-2026”. Dodał, że wnosi również                                o wprowadzenie 
autopoprawki do projektu uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmian  w budżecie na 
2016 rok.  
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor poddał pod głosowanie 
wniosek o zmianę do porządku obrad. 
Wniosek został przyjęty w wyniku głosowania: 14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się                    
(14 radnych obecnych). 
Więcej uwag nie zgłoszono, zatem Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego 
Stanisław Janor poddał pod głosowanie przyjęcie proponowanego porządku obrad wraz ze 
zmianami. 
W głosowaniu 14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się (14 radnych obecnych), Rada przyjęła 
porządek obrad w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie Sesji.  
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Rady.  
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady i działalności Zarządu pomiędzy 

Sesjami.  
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Powiatu Wałbrzyskiego za 2015 rok wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Powiatu Wałbrzyskiego za 2015 rok: 

• sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Powiatu Wałbrzyskiego za 2015 rok,  
 sprawozdanie finansowe Powiatu Wałbrzyskiego za 2015 rok, 

• informacja o stanie mienia Powiatu Wałbrzyskiego za 2015 rok, 
 uchwała III/67/2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we 
 Wrocławiu z dnia 11 kwietnia 2016r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Zarząd 
 Powiatu Wałbrzyskiego sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu powiatu 
 Wałbrzyskiego za 2015r., 

• opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu powiatu za 2015 rok, 
• opinie merytorycznych Komisji Rady do sprawozdania.  

 debata podczas której radni dokonują oceny wykonania budżetu powiatu za 2015r. 
• podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Wałbrzyskiego za 2015 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
Wałbrzyskiego za 2015 rok. 
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6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia 
Zarządowi Powiatu Wałbrzyskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015r.: 

• Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej,  
• Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z w 

sprawie opinii do wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi 
Powiatu Wałbrzyskiego za 2015r., 

• debata podczas której radni odnoszą się do zasadności wniosku o udzielenie/ 
/nieudzielenie absolutorium, 

• podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 
Wałbrzyskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015r. 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmian                  
w budżecie na 2016 rok.  

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały  Rady Powiatu Wałbrzyskiego  w sprawie zmiany 
uchwały Nr XII/74/15 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 15 grudnia 2015 roku                
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wałbrzyskiego na lata 
2016-2026. 

9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały 
Nr XIII/17/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 29 lutego 2016 roku w sprawie 
wspólnej realizacji i finansowania z gminą Walim budowy chodników przy drodze 
powiatowej Nr 3375 D w Walimiu i drodze powiatowej Nr 2882 D                                                                 
w Dziećmorowicach.  

10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie rozwiązania 
Zespołu Szkół w Głuszycy z siedzibą w Szczawnie – Zdroju, przy ul. Kolejowej 2. 

11. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie likwidacji 
Liceum Profilowanego z siedzibą w Szczawnie – Zdroju, przy ul. Kolejowej 2. 

12. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie likwidacji 
Zasadniczej Szkoły Zawodowej z siedzibą w Szczawnie – Zdroju przy                               
ul. Kolejowej 2. 

13. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przeniesienia 
kształcenia w zawodzie technik obsługi turystycznej z Technikum z siedzibą w Szczawnie 
– Zdroju, przy ul. Kolejowej 2 do Technikum w Zespole Szkół im. M. Skłodowskiej – 
Curie w Szczawnie – Zdroju, przy ul. Kolejowej 2 oraz likwidacji technikum z siedzibą w 
Szczawnie – Zdroju, przy u. Kolejowej 2.  

14. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie likwidacji 
Technikum Uzupełniającego dla Dorosłych z siedzibą w Szczawnie – Zdroju, przy ul. 
Kolejowej 2. 

15. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie likwidacji 
Zasadniczej Szkoły Zawodowej dla Dorosłych z siedzibą w Szczawnie – Zdroju przy ul. 
Kolejowej 2. 

16. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie likwidacji 
Technikum dla Dorosłych z siedzibą w Szczawnie – Zdroju, przy ul. Kolejowej 2. 

17. Informacja zbiorcza o umorzonych należnościach oraz udzielonych ulgach mających 
charakter cywilnoprawny i przypadających powiatowi wałbrzyskiemu i jego jednostkom 
organizacyjnym w 2015 roku.  

18. Interpelacje i zapytania radnych. 
19. Wnioski i oświadczenia radnych. 
20. Zakończenie obrad Sesji Rady Powiatu. 

 
Ad 1 
Zrealizowano. 
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Ad 2 
Zrealizowano. 
 
Ad 3 
Protokoły z XV i XVI Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego zostały przyjęte w wyniku głosowania: 
14 za,  0 przeciw, 0 wstrzymujących się (14 radnych obecnych). 
 
Ad 4 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura przedstawił sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami 
(stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami zostało przyjęte przez aklamację                             
(14 radnych obecnych). 
 
Ad 5 
Główna Księgowa Teresa Tworek przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Wałbrzyskiego za 2015 rok wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Wałbrzyskiego za 2015 rok (materiały stanowią 
załącznik nr 5 do protokołu). 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Lipi ński przedstawił opinię komisji rewizyjnej o 
wykonaniu budżetu powiatu wałbrzyskiego za 2015 rok. Powiedział, że Komisja po 
przeprowadzeniu analizy sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Wałbrzyskiego za 
2015 roku oraz informacji o stanie mienia Powiatu Wałbrzyskiego za 2015 rok, opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Wałbrzyskiego 
sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu Powiatu Wałbrzyskiego za 2015 rok oraz 
sprawozdania finansowego Powiatu Wałbrzyskiego za 2015 rok jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowała (4 Radnych obecnych) wykonanie budżetu Powiatu Wałbrzyskiego za 2015 rok 
oraz jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie finansowe Powiatu Wałbrzyskiego za 
2015 rok. Następnie odczytał treść opinii (stanowi załącznik nr 6 do protokołu).  
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor przedstawił pozytywną 
opinię Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu  do omawianego projektu uchwały i poprosił o opinię 
Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek przedstawiła pozytywną opinię Komisji.  
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor przypomniał                      
o kwotach wolnych środków, które w 2014 wynosiły: 4.181.300 zł, zaś w roku 2015 kwota ta 
wynosiła: 4.507.838 zł.  
Radny Andrzej Lipi ński wyraził słowa krytyki wobec braku  wypowiedzi Pana Starosty 
 w kwestii wykonania budżetu powiatu wałbrzyskiego za 2015 rok. Następnie zwrócił się do 
wiceprzewodniczącego rady z uwagą odnośnie wolnych środków, które pozostały w 2015 roku i 
powiedział, że jeśli zostały wolne środki, to znaczy, że jakieś zadania nie zostały zrealizowane.  
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura podziękował poprzedniemu zarządowi za przygotowanie 
budżetu powiatu, dodając, że szerzej w tej kwestii wypowie się przy omawianiu kolejnego punktu 
bieżącego porządku obrad.  
Radny Grzegorz Walczak wyraził wątpliwości dotyczące głosowania nad przyjęciem przez radę  
powiatu przedstawionego sprawozdania z wykonania budżetu. Według radnego starosta powinien 
przedstawić przynajmniej opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. Radny uważa, że  taka bierna 
postawa sugerowałaby rozważenie reorganizacji zarządu powiatu.  
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Radny Kamil Orpel zgodził się z opinią radnego Andrzeja Lipińskiego, że fakt, iż                         
w budżecie powiatu pozostały wolne środki świadczy o tym, że pewne zadania nie zostały 
zrealizowane. Pokreślił przy tym, że budżet powiatu wałbrzyskiego na 2015 rok został dobrze 
przygotowany przez poprzedni zarząd. Zaznaczył, że podczas roku budżetowego zachodziły 
zmiany, których nie zawsze był zwolennikiem, szczególnie w kwestii dokonywania zwiększeń  w 
wydatkach bieżących na administrację, co też wielokrotnie radny artykułował. Wyraził 
jednocześnie pozytywną opinię w kwestii uwzględniania propozycji radnych  opozycji oraz 
podziękował za dotychczas zrealizowane zadania i inwestycje. 
Więcej uwag nie zgłoszono 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Powiatu Wałbrzyskiego za 2015 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Powiatu Wałbrzyskiego za 2015 rok. 
W wyniku głosowania: 14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się (14 radnych obecnych na sali), 
rada podjęła uchwałę Nr XVII/30/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Wałbrzyskiego za 2015 rok wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Wałbrzyskiego za 2015 rok (stanowi załącznik 
Nr 7 do protokołu). 
Radny Leonard Górski dołączył do posiedzenia rady (15 radnych obecnych). 
 
Ad 6 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor przedstawił projekt 
uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Wałbrzyskiego 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015r.  Następnie poprosił o odczytanie wniosku 
komisji rewizyjnej. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Lipi ński przedstawił wniosek komisji                   
w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego. „Komisja Rewizyjna 
działająca na podstawie art. 16 ust.3 ustawy z dnia 05 czerwca 1998 roku o samorządzie 
powiatowym (tekst jednolity Dz. U. z 2015 roku poz. 1445 z późniejszymi zmianami) po 
rozpatrzeniu sprawozdania finansowego za rok 2015, sprawozdania rocznego z wykonania 
budżetu Powiatu Wałbrzyskiego za 2015 rok, informacji o stanie mienia Powiatu Wałbrzyskiego 
oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Zarząd Powiatu 
Wałbrzyskiego sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu Powiatu Wałbrzyskiego za 2015 rok 
postanowiła pozytywnie zaopiniować sprawozdanie z wykonania budżetu                      i 
sprawozdanie finansowe oraz skierować do Rady Powiatu wniosek w sprawie udzielenia 
absolutorium dla Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok” 
(wniosek stanowi załącznik Nr 8 do protokołu). Przypomniał, że zgodnie z art. 16 ust. 3 cytowanej 
wyżej ustawy wniosek podlegał zaopiniowaniu przez Regionalną Izbę Obrachunkową we 
Wrocławiu Zespół w Wałbrzychu. Nadmienił, że powyższy wniosek w sprawie udzielenia 
absolutorium dla Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego Komisja Rewizyjna przyjęła jednomyślnie (4 
Radnych obecnych).Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor 
poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa wydała pozytywna opinię do ww. wniosku 
komisji rewizyjnej (opinia stanowi załącznik nr 9 do protokołu).  Następnie otworzył dyskusję. 
Radny Jarosław Buzarewicz zwrócił się do Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego z prośbą                         
o przedstawienie argumentów za udzieleniem absolutorium. Podobne pytanie skierował do 
Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisława Janora: „Za co dziś udzieli 
absolutorium zarządowi powiatu?”. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski powiedział, że kwestia 
absolutorium jest podsumowaniem zadań inwestycyjnych, bieżącego zarządzania starostwem 
powiatowym, ale w głównej mierze jest to ocena zrealizowania budżetu powiatu. Wyraził opinię, 



5 
 

że budżet, który zastał obecny zarząd był dobrym budżetem. Określił to mianem dobrych ram, 
które wymagały drobnej modyfikacji, co też obecny zarząd czynił.  Jedna  z istotnych zmian 
dotyczyła tzw. środków powodziowych – w założeniach do budżetu była aspiracja o 2.300.000 zł. 
Powiedział, że ten Zarząd i ta koalicja zadecydowali o tym, że powiat wałbrzyski będzie się 
ubiegać o kwotę 4.800.000 zł. Podkreślił fakt, że „udało się wziąć wolne środki  po 
poprzednikach, zrealizować zadania, a jeszcze została kwota z wolnych środków”. Powiedział, że 
rok 2015 był rokiem trudnym. Wyjaśnił, że środki były wydatkowane na zadania, których 
realizacji mogliby nie odczuć mieszkańcy powiatu wałbrzyskiego, a które jednak były niezbędne 
do zrealizowania. Jako przykład wskazał modernizację archiwum zakładowego. Kolejną 
inwestycją było wyburzenie budynków w zespołach szkół , które nie funkcjonowały od wielu lat. 
Podkreślił fakt, że Zarząd starał się ingerować w rożne dziedziny, nie tylko drogi i mosty. Dodał, 
że zainwestowano także w zakup samochodów dla Powiatowego Urzędu Pracy w Wałbrzychu 
oraz na potrzeby Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałbrzychu. Uwypuklił także 
kwestię braku zaciągnięcia zobowiązań finansowych na modernizację nawierzchni dróg 
powiatowych  na odcinku 15 km. Wyraził opinię, że powiat się zmienia,  zmiany te idą w dobrym 
kierunku, dodając, że wszystkiego nie da się dokonać podczas jednej kadencji. Powiedział, że 
obecnie podejmowane zmiany będą dotyczyć zakresu opieki  społecznej, gdzie zarząd widzi 
szanse poprawy warunków, natomiast z tym też związane jest obniżenie bieżących kosztów 
funkcjonowania. Odnosząc się do zarzutów dotyczących wzrostu kosztów administracyjnych 
wyjaśnił, że wzrost wynagrodzeń wynikał m.in. z faktu, że w Powiatowym Urzędzie Pracy w 
Wałbrzychu część pracowników nie otrzymywała nawet minimalnej płacy brutto. Przypomniał, że 
wydatki na administrację poniesione zostały w pieczy zastępczej, gdzie zatrudniona została 
większa liczba koordynatorów: z 6 do 8 osób. Podkreślił przy tym, że  zmiana ta usprawni pracę z 
rodzinami zastępczymi. Dodał, że na ten zakres część środków dofinansowana pochodzi od 
wojewody dolnośląskiego. W odniesieniu natomiast do infrastruktury mostowej zapewnił, że 
spośród 85 obiektów mostowych, te w najgorszym stanie technicznym będą modernizowane. Na 
koniec uwypuklił fakt, że dochody powiatu wałbrzyskiego w 2015 roku zostały wykonane w 
99,75%. 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura wyraził  słowa podziękowania wobec całej Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego za wspólną realizację zadań. Zaznaczył, że Zarząd rozważał wszystkie uwagi i 
sugestie. Dodał, że podejmował starania w kierunku współpracy z każdą gminą powiatu 
wałbrzyskiego. Podkreślił, że rozpoczęto szereg inwestycji, które będą kontynuowane. W imieniu 
swoim oraz w imieniu zarządu podziękował poprzedniemu zarządowi powiatu za przygotowanie 
dobrych założeń do budżetu. Zaznaczył, że realizacja zadań powiatu powinna odbywać się ponad 
podziałami.  
Członek Zarządu Powiatu Mirosław Potapowicz podkreślił, że Zarząd Powiatu działał 
efektywnie zgodnie z polityką finansową i rzeczową. Odniósł się następnie do funkcjonowania 
wydziałów i komórek tut. Starostwa, będących w gestii członka zarządu. Zaznaczył, że zostało 
usprawnione funkcjonowanie Wydziału Komunikacji i Transportu. Wspomniał o trwających 
pracach nad usprawnieniem działalności urzędu w związku z jego komputeryzacją.  
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor powiedział, że popiera 
wszelkie podejmowane dotąd  przez Zarząd działania. Wyraził stanowczo opinię, że będzie 
głosował za udzieleniem absolutorium obecnemu zarządowi, ponieważ zmiany, które zostały 
wprowadzone są zauważalne.   
Radny Kamil Orpel   wyraził krytyczną opinię wobec zrealizowanego przez Zarząd Powiatu 
budżetu za 2015 rok.  Przypomniał, że udzielenie absolutorium to nie tylko udzielenie akceptacji 
ze sposobu wykonania budżetu. To  ocena tego jaką Zarząd realizuje politykę, w jaki sposób 
przez podejmowane są decyzje oraz w jaki sposób realizowane są zadania. Radny powiedział, że 
miniony rok budżetowy był rokiem niewykorzystanych szans. Dodał, że miniony rok nie był 
dobry, jeśli chodzi o jakość, sposób zarządzania powiatem wałbrzyskim i prowadzoną politykę. 
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Zarzucił, że pod względem przygotowania się do nowej puli środków z funduszy europejskich, 
m.in. na  pozyskanie środków na odbudowę dróg, ten rok został zmarnowany. Podkreślił mocno, 
że Zarząd nie wykorzystał jedynej szansy na zdobycie środków unijnych na budowę dróg w tym 
okresie programowania. W tym roku był ogłoszony konkurs, w którym można było zdobyć do 
63% dofinansowania na budowę dróg w obszarach wiejskich i miastach do 5 tys. mieszkańców.  
Podkreślił, że można było już na początku bieżącego roku złożyć stosowne wnioski 
o dofinansowanie jako lider lub jako partner w inwestycjach dotyczących dróg powiatowych. 
Powiedział, że dzięki tym środkom można by odbudować 25 km dróg, przy współpracy  
z pozostałymi gminami, w ciągu trzech najbliższych lat.  Zarzucił, że starosta nic w tej kwestii nie 
zrobił. Nie było podjętej pracy i przygotowania do tego, aby aplikować o ww. środki. Reasumując 
powiedział, że to nie był dobry rok jeżeli chodzi o jakość, sposób zarządzania powiatem 
wałbrzyskim i prowadzoną politykę.  
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski w odniesieniu do kwestii 
pozyskania środków z PROW wyjaśnił, że powiaty w tym zakresie mają bardzo małe możliwości. 
Działania, które powiat podjął wspólnie z wójtem Gminy Czarnego Boru Adamem Góreckim 
były przygotowywane dużo wcześniej.  Każdy włodarz, w ramach środków pomocowych 
najpierw aspiruje o swoje odcinki drogowe.  Przypomniał, że obecny zarząd zastał infrastrukturę 
drogową w bardzo złym stanie technicznym. Uwypuklił fakt, że Zarząd realizuje, to co obiecał. 
Nadmienił przy tym, że powiat otrzyma środki na przebudowę mostu w Jaczkowie, pochodzące z 
Ministerstwa Infrastruktury na utrzymanie ciągów komunikacyjnych. Zaznaczył, że 24 km dróg 
zostanie przebudowanych w roku bieżącym, dodając, że zostały w tym zakresie podpisane już  
umowy. W odniesieniu do tematu infrastruktury wspomniał, że  zadanie dotyczące mostu  
w Kolcach będzie realizowanie, a teren budowy został już przekazany wykonawcy. 
Radny Grzegorz Walczak powiedział, że nie zamierza obecnemu Zarządowi udzielić 
absolutorium. Powiedział, że wpływa na to m.in budowana atmosfera wokół zarządu. Wyraził 
negatywną opinię wobec pracy Zarządu Powiatu, mówiąc, że załącznik inwestycyjny zmieniany 
był także dzięki wskazywanym kierunkom i naciskom radnych opozycji. Radny zwrócił ponadto 
uwagę na duży wzrost kosztów administracyjnych. Powiedział, że w roku 2015 płace i pochodne 
wyniosły  ponad 700 tys. zł więcej. Poruszył następnie kwestię wzrostu etatów  w samym tylko 
starostwie. Wskazał, że na 1 stycznia 2015 roku było 69,25 etatów. Docelowo planowanych jest 
88,25 etatów. Nadmienił, że nawet odliczając  4 etaty, które służą do obsługi księgowej jednostek, 
wzrost zatrudnienia wynosi ok. 22%. Biorąc pod uwagę wysokie koszty administracyjne zapytał 
czy koniecznym było utworzenie etatu dla członka zarządu. Następnie zapytał ilu pierwotnie było 
członków brygady remontowo-budowlanej, a ilu z tej grupy obecnie pracuje w biurach. 
Przypomniał, że powiat to nie tylko inwestycje i drogi, dodając że Zarząd zarządza również 
zasobami ludzkimi, starostwem powiatowym.  Radny powiedział, że m.in. za ten zakres nie 
wystawi zarządowi dobrej oceny. Reasumując powiedział, że będzie głosował przeciwko 
udzieleniu obecnemu zarządowi absolutorium.  
Członek Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego Mirosław Potapowicz powiedział, że radny 
Grzegorz Walczak był przeciwny podczas głosowania w kwestii ul. Dworcowej w Głuszycy. 
Dodał przy tym, że inicjatorem działań na ww. odcinku drogi była radna Grażyna Owczarek.  
Radny Leonard Górski podważył słowa członków zarządu w kwestii jego rzeczowej  i rzetelnej 
pracy, wskazując przykład nieprawidłowo przygotowanej uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego 
w sprawie przekazania do prowadzenia Zespołu Szkół w Głuszycy Fundacji Jawor. Przypomniał, 
że w efekcie, uchwała ta została unieważniona przez nadzór wojewody. Dodał, że zarząd wraz z 
osobami merytorycznymi miał cały rok na rzetelne przygotowanie przedmiotowej uchwały. 
Powiedział ponadto, że kluczowym uchybieniem był brak uzyskania pozytywnej opinii 
Kuratorium Oświaty, która powinna była zostać wydana przed podjęciem uchwały.  Zarzucił 
staroście, że jako przewodniczący nie kieruje pracami zarządu powiatu, a nawet nie uczestniczy w 
jego pracach.  
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Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski odniósł się do zarzutów wobec 
uchwały, wyjaśniając przy tym, że została ona przygotowana na podstawie merytorycznej ustawy. 
Dodał, że podjęcie czynności związanych z zamiarem przekazania   placówki poskutkowało 
podjętymi korzystnymi zmianami w placówce, np. z 400 nadgodzin miesięcznie, udało się 
zmniejszyć do 100, przy 12 pracownikach w placówce, korzystających obecnie ze zwolnień 
lekarskich, tzw. L4. Zaznaczył, że na terenie całej Polski zdarzają się rozstrzygnięcia nadzorcze 
do podjętych uchwał. Podkreślił, że w omawianym przypadku warto było podjąć próbę, ponieważ 
zmiany niosłyby wymierne korzyści dla powiatu.   
Radny Jarosław Buzarewicz wyraził słowa krytyki wobec biernej postawy Starosty 
wałbrzyskiego. Powiedział, że starosta milczy i bardzo rzadko odpowiada na zadane przez 
radnych pytania. Dodał, że odpowiedzi, które radni otrzymują na piśmie są często zdawkowe                         
i lakoniczne. W przeważającej części posiedzeń zarządu starosta także nie bierze udziału. 
Przypomniał, że starosta również nie realizuje wcześniej składanych obietnic mieszkańcom 
powiatu. Jako przykład wskazał sytuację, która dotyczyła gminy Jedlina-Zdrój- sprawa publicznej 
deklaracji przekazania 100 tys. zł na inwestycje sportową. Następna dotyczyła gminy Czarny Bór 
- publiczna deklaracja rozwiązania problemu ochotniczych straży pożarnych.  
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura odparł zarzuty przedmówcy stanowczo podkreślając, że nie 
zgadza się z jego opinią. Powiedział, że wielokrotnie podejmował działania zmierzające do 
rozwiązania przedstawionego problemu dotyczącego ochotniczych straży pożarnych. Zaznaczył, 
że bezpieczeństwo mieszkańców powiatu wałbrzyskiego jest dla niego kwestią priorytetową. 
Następnie przyznał, że złożył publiczną deklarację odnośnie dofinansowania działań w gminie 
Jedlina-Zdrój w kwocie 100 tys. złotych, dodając, że pomimo postawionego przez niego wniosku 
na posiedzeniu zarządu, nie uzyskał on wymaganej większości głosów.  Zapewnił, że bardzo 
dokładnie wsłuchuje się we wszystkie wypowiedzi radnych i dokonuje analizy możliwości ich 
realizacji.  
Radny Andrzej Lipi ński wyraził opinię, potwierdzając słowa przedmówców, że zarządem 
powiatu kieruje Pan Krzysztof Kwiatkowski, Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego. Powiedział, 
że starosta nic nie realizuje, natomiast obiecuje, a nie ma efektów. Dodał, że o konstruktywnych 
działaniach rozmawia się z Panem Kwiatkowskim. Podważył także zapewniania starosty odnośnie 
współpracy z włodarzami gmin ościennych, pytając kiedy ostatnio Pan starosta zorganizował 
wspólne spotkanie przedstawicieli gmin. Podziękował wicestaroście za to, że docenił wkład 
poprzedniego zarządu przy realizacji uchwały budżetowej na 2015 rok, która jest skutecznie 
realizowana przez obecny zarząd.  
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura odniósł się do wypowiedzi radnego w kwestii 
podejmowanych przez niego rozmów z wicestarostą, tłumacząc to chociażby faktem, iż to właśnie 
w gestii wicestarosty leżą sprawy związane z inwestycjami i drogami. Przypomniał, że radny 
Andrzej Lipiński także pełnił ww. funkcję w zarządzie powiatu. Pan starosta przywołał 
jednocześnie sytuacje, w których to radny Andrzej Lipiński zwracał się do niego z prośbą   
o realizację pewnych działań, co też było następnie czynione. Nawiązał ponadto do zarzutów  
w kwestii współpracy z włodarzami gmin i wyjaśnił, że wielokrotnie próbował podejmować 
rozmowy i ustalenia, jednak nie każdy wyrażał na to wolę.  
Więcej uwag nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego  w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 
Wałbrzyskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015r. 
W związku z brakiem spełnienia zapisów art 30 ust 1a ustawy o samorządzie powiatowym z dnia 
5 czerwca 1998 r.  (Dz. U. z 2015 r. poz. 1445, z późn. zm.), który wskazuje,  że uchwałę w 
sprawie absolutorium rada powiatu podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego 
składu rady (liczba ta  w przypadku Rady Powiatu Wałbrzyskiego wynosi  9 radnych), poddana 
pod głosowanie Uchwała Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 
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Wałbrzyskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015r w głosowaniu: 8 za, 5 przeciw, 
2 wstrzymujących się (na sali obecnych 15  radnych) nie uzyskała wymaganej większości głosów.   
Wobec powyższego z mocy prawa została podjęta Uchwała Nr XVII/30/2016 Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego w sprawie nieudzielenia Zarządowi Powiatu Wałbrzyskiego absolutorium z 
tytułu wykonania budżetu za 2015 rok (stanowi załącznik Nr 10 do protokołu). 
 
Przerwa od godz. 9.45 do godz.10.10. 
 
Ad 7 
Główna Księgowa Teresa Tworek przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego  
w sprawie zmian w budżecie na 2016 rok.  
Budżet po dokonanych zmianach wynosi:przed zmianą po zmianie 
Planowane dochody                               46 060 372,00 zł 
Planowane dochody bieżące                    43 206 372,00 zł 
Planowane dochody majątkowe0              2 854 000,00 zł 
Planowane wydatki ogółem                   55 308 211,00 zł 
Planowane wydatki bieżące                     43 195 366,00 zł 
Planowane wydatki majątkowe                12 112 845,00 zł 
Planowany deficyt                                   -9 247 839,00 zł 
Planowane przychody                                9 507 839,00 zł 
Planowane rozchody0                                   260 000,00 zł. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor przedstawił pozytywną 
opinię Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu. Następnie otworzył dyskusję.  
Radny Grzegorz Walczak zapytał na jakich drogach i na ile rowów przydrożnych zostanie 
wykorzystana kwota 100 tys. zł. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że przetarg zostanie 
przeprowadzony odwrotnie: „dajemy kwotę i wykonawca musi wskazać ile będzie w stanie 
zrealizować”. Zapewnił, że w każdej, gminie, gdzie rowy należą do powiatu wałbrzyskiego 
zostanie wykonana inwestycja. W głuszycy zadanie to zostanie wykonane na trasie w kierunku 
Łomnicy (będą wykonywane rowy na przeciwko lokalu „Rybka”). Szacunkowa wartość 
wykonanych odcinków rowów, według obliczeń wicestarosty na podstawie posiadanej 
dokumentacji  przetargowych w zakresie odbudowy dróg wskazuje, że w każdej gminie powiatu 
wałbrzyskiego powinien zostać wykonany odcinek ok. 1,700 km rowów. 
Więcej uwag nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmian w budżecie na 2016 rok. 
W wyniku głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się (15 radnych obecnych na sali), 
rada podjęła Uchwałę Nr XVII/31/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmian              
w budżecie na 2016 rok (stanowi załącznik Nr 11 do protokołu). 
 
Ad 8  
Główna Księgowa Teresa Tworek przedstawiła projekt uchwały  Rady Powiatu Wałbrzyskiego  
w sprawie zmiany uchwały Nr XII/74/15 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 15 grudnia 2015 
roku w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wałbrzyskiego na lata 
2016-2026. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor przedstawił pozytywną 
opinię Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu  do omawianego projektu uchwały. Następnie 
otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
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W wyniku głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0  wstrzymujących się (na sali obecnych                        
15  radnych) rada podjęła  Uchwałę Nr XVII/32/2016  Rady Powiatu Wałbrzyskiego  w sprawie 
zmiany uchwały Nr XII/74/15 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 15 grudnia 2015 roku w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wałbrzyskiego na lata 2016-2026 
(stanowi załącznik Nr 12 do protokołu). 
 
Ad 9 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski przedstawił projekt uchwały 
Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/17/2016 Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego z dnia 29 lutego 2016 roku w sprawie wspólnej realizacji i finansowania z gminą 
Walim budowy chodników przy drodze powiatowej Nr 3375 D w Walimiu i drodze powiatowej 
Nr 2882 D w Dziećmorowicach. Przypomniał, że rada powiatu wyraziła zgodę na to, aby wójt 
gminy Walim w ramach wsparcia  realizował dwa chodniki. Ze względów technicznych zachodzi 
konieczność wykonania dokumentacji projektowej na drodze  Nr 3375 D. Cała kwota w 
wysokości 20 tys. zł zostanie przesunięta na wykonanie chodnika  przy drodze  Nr 2882 D w 
Dziećmorowicach. Zaznaczył, że wójt musi zrealizować minimum 500 m. Wspólna realizacja 
zadania na drodze 3375D odbyłaby się w roku 2017.     W związku z powyższym, zmianom 
będzie podlegać umowa i porozumienie.  
Radna Grażyna Owczarek opuściła salę obrad (14 radnych obecnych).  
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor przedstawił pozytywną 
opinię Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu  do omawianego projektu uchwały. 
Radny Marek Tarnacki opuścił salę obrad (13 radnych obecnych).  
Następnie otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/17/2016 
Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 29 lutego 2016 roku w sprawie wspólnej realizacji i 
finansowania z gminą Walim budowy chodników przy drodze powiatowej Nr 3375 D w Walimiu 
i drodze powiatowej Nr 2882 D w Dziećmorowicach. 
W wyniku głosowania: 13 za, 0 przeciw, 0  wstrzymujących się na sali obecnych 13  radnych rada 
powiatu podjęła Uchwałę Nr XVII/33/2016  Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany 
uchwały Nr XIII/17/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 29 lutego 2016 roku w sprawie 
wspólnej realizacji i finansowania z gminą Walim budowy chodników przy drodze powiatowej Nr 
3375 D w Walimiu i drodze powiatowej Nr 2882 D w Dziećmorowicach (stanowi załącznik Nr 13 
do protokołu). 
 
Ad 10 
Radny Józef Piksa dołączył do posiedzenia rady (15 radnych obecnych). 
Inspektor w Wydziale Organizacyjnym, Promocji i Oświaty Magdalena Kulpińska 
przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół 
w Głuszycy z siedzibą w Szczawnie – Zdroju, przy ul. Kolejowej 2. Projekt uchwały został 
przekazany związkom zawodowym oraz poddany został konsultacjom społecznym. Związki 
zawodowe nie wniosły żadnych uwag i  nie wyraziły opinii w tym zakresie.                 W 
następstwie konsultacji społecznych uprawnione podmioty również nie wniosły żadnych uwag.      
Radni: Grażyna Owczarek i Marek Tarnacki wrócili na salę obrad (16 radnych obecnych). 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor poprosił o opinię 
Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek przedstawiła pozytywną opinię komisji do przedmiotowego projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor otworzył dyskusję. 
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Uwag nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół w 
Głuszycy z siedzibą w Szczawnie – Zdroju, przy ul. Kolejowej 2. 
W wyniku głosowania: 16 za, 0 przeciw, 0  wstrzymujących się na sali obecnych 16  radnych rada 
podjęła Uchwałę Nr XVII/34/2016  Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie rozwiązania 
Zespołu Szkół w Głuszycy z siedzibą w Szczawnie – Zdroju, przy ul. Kolejowej 2 (stanowi 
załącznik Nr  14 do protokołu). 
 
Ad 11 
Inspektor w Wydziale Organizacyjnym, Promocji i Oświaty Magdalena Kulpińska 
przedstawiła projekt uchwały  Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie likwidacji Liceum 
Profilowanego z siedzibą w Szczawnie – Zdroju, przy ul. Kolejowej 2. W związku                          
z zamiarem likwidacji m.in. Liceum Profilowanego, wchodzącego obecnie w skład Zespołu Szkół 
w Głuszycy z siedzibą w Szczawnie-Zdroju, przy ul. Kolejowej 2, Rada Powiatu Wałbrzyskiego 
podjęła 28 października 2015 r. uchwałę nr XI/67/15 w sprawie zamiaru rozwiązania Zespołu 
Szkół w Głuszycy z siedzibą w Szczawnie-Zdroju przy ulicy Kolejowej 2 i zamiaru likwidacji 
szkół wchodzących w skład Zespołu.  W przypadku Liceum Profilowanego nie zachodzi 
konieczność zapewnienia uczniom możliwości kontynuowania nauki, bowiem szkoła nie 
prowadzi kształcenia. Ustawa z dnia 19 sierpnia 2011 r. o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz 
niektórych innych ustaw (Dz.U. Nr 205, poz. 1206), wprowadziła z dniem 1 września 2012 r. 
zmiany w systemie kształcenia zawodowego, obejmujące w głównej mierze ustrój szkół 
ponadgimnazjalnych. Na mocy art. 7 ust. 1 i 2 przywołanej ustawy, z dniem 1 września 2012 r. 
zlikwidowano klasy pierwsze – w latach następnych kolejne klasy – liceów profilowanych. 
Zgodnie natomiast z zapisami art. 7 ust. 4 tejże ustawy, na rok szkolny 2012/2013 nie 
przeprowadzono rekrutacji kandydatów do klas pierwszych liceów profilowanych. Powyższa 
decyzja podyktowana jest koniecznością zreorganizowania sieci szkół i placówek oświatowych 
prowadzonych przez Powiat Wałbrzyski, celem jej optymalizacji oraz dostosowania do obecnego 
stanu faktycznego i prawnego. Projekt uchwały został przekazany związkom zawodowym oraz 
poddany został konsultacjom społecznym. Związki zawodowe nie wniosły żadnych uwag i  nie 
wyraziły opinii w tym zakresie. W następstwie konsultacji społecznych uprawnione podmioty 
również nie wniosły żadnych uwag.      
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor poprosił o opinię 
Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek przedstawiła pozytywną opinię komisji do przedmiotowego projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie likwidacji Liceum Profilowanego z 
siedzibą w Szczawnie – Zdroju, przy ul. Kolejowej 2. 
W wyniku głosowania: 16 za, 0 przeciw, 0  wstrzymujących się na sali obecnych 16  radnych rada 
podjęła Uchwałę Nr XVII/35/2016  Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie likwidacji Liceum 
Profilowanego z siedzibą w Szczawnie – Zdroju, przy ul. Kolejowej 2 (stanowi załącznik Nr 15 
do protokołu). 
 
Ad 12 
Inspektor w Wydziale Organizacyjnym, Promocji i Oświaty Magdalena Kulpińska 
przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie likwidacji Zasadniczej 
Szkoły Zawodowej z siedzibą w Szczawnie – Zdroju przy ul. Kolejowej 2. W przypadku 
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Zasadniczej Szkoły Zawodowej nie zachodzi konieczność zapewnienia uczniom możliwości 
kontynuowania nauki, bowiem szkoła nie prowadzi kształcenia. Szkoła od roku szkolnego 
2013/2014 nie prowadzi naboru do klas pierwszych, a ostatni uczniowie zakończyli naukę w roku 
szkolnym 2014/2015. Nadto, jednostka jest jedną z dwóch szkół tego typu – wyłączając 
szkolnictwo specjalne – prowadzonych przez Powiat Wałbrzyski. Zasadnicza Szkoła Zawodowa – 
dla której określono zadania w zakresie naboru do klas pierwszych na rok szkolny 2016/2017 – 
funkcjonuje w Zespole Szkół im. M. Skłodowskiej-Curie w Szczawnie-Zdroju. Biorąc pod uwagę 
niż demograficzny oraz niskie zainteresowanie młodzieży kształceniem w zasadniczych szkołach 
zawodowych, celowym jest zlikwidowanie Zasadniczej Szkoły Zawodowej wchodzącej w skład 
Zespołu Szkół w Głuszycy. Projekt uchwały został przekazany związkom zawodowym oraz 
poddany został konsultacjom społecznym. Związki zawodowe nie wniosły żadnych uwag i  nie 
wyraziły opinii w tym zakresie. W następstwie konsultacji społecznych uprawnione podmioty 
również nie wniosły żadnych uwag.      
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor poprosił o opinię 
Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek przedstawiła pozytywną opinię komisji do przedmiotowego projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie likwidacji Zasadniczej Szkoły 
Zawodowej z siedzibą w Szczawnie – Zdroju przy ul. Kolejowej 2. 
W wyniku głosowania: 16 za, 0 przeciw, 0  wstrzymujących się na sali obecnych 16  radnych rada 
podjęła Uchwałę Nr XVII/36/2016  Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie likwidacji 
Zasadniczej Szkoły Zawodowej z siedzibą w Szczawnie – Zdroju przy ul. Kolejowej 2 (stanowi 
załącznik Nr 16 do protokołu). 
 
Ad 13 
Inspektor w Wydziale Organizacyjnym, Promocji i Oświaty Magdalena Kulpińska 
przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przeniesienia kształcenia 
w zawodzie technik obsługi turystycznej z Technikum z siedzibą w Szczawnie – Zdroju, przy ul. 
Kolejowej 2 do Technikum w Zespole Szkół im. M. Skłodowskiej – Curie w Szczawnie – Zdroju, 
przy ul. Kolejowej 2 oraz likwidacji technikum z siedzibą w Szczawnie – Zdroju, przy u. 
Kolejowej 2. Technikum kształciło w roku szkolnym 2015/2016 ogółem jedenastu uczniów, w 
tym pięciu uczniów w klasie trzeciej w zawodzie technik obsługi turystycznej oraz szczęściu w 
klasie czwartej w zawodzie technik logistyk. W roku szkolnym 2015/2016 wszyscy uczniowie 
klasy czwartej ukończyli szkołę. Ostatniego naboru do szkoły dokonano w roku szkolnym 
2013/2014. Wznowienie naboru do klas pierwszych jest bezzasadne, bowiem Technikum, o 
którym mowa jest jedną z dwóch szkół tego typu prowadzonych przez Powiat Wałbrzyski. Druga 
z nich funkcjonuje w Zespole Szkół im. M. Skłodowskiej-Curie w Szczawnie-Zdroju i dokonuje 
rokrocznie naboru do klas pierwszych. Zasadnym jest zatem przeniesienie kształcenia w zawodzie 
technik obsługi turystycznej z Technikum funkcjonującego obecnie w Zespole Szkół w Głuszycy 
do Technikum w Zespole Szkół im. M. Skłodowskiej-Curie w Szczawnie-Zdroju oraz 
zlikwidowanie pierwszej z wymienionych jednostek. Projekt uchwały został przekazany 
związkom zawodowym oraz poddany został konsultacjom społecznym. Związki zawodowe nie 
wniosły żadnych uwag i  nie wyraziły opinii w tym zakresie. W następstwie konsultacji 
społecznych uprawnione podmioty również nie wniosły żadnych uwag.      
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor poprosił o opinię 
Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek przedstawiła pozytywną opinię komisji do przedmiotowego projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przeniesienia kształcenia w zawodzie 
technik obsługi turystycznej z Technikum z siedzibą w Szczawnie – Zdroju, przy ul. Kolejowej 2 
do Technikum w Zespole Szkół im. M. Skłodowskiej – Curie w Szczawnie – Zdroju, przy ul. 
Kolejowej 2 oraz likwidacji technikum z siedzibą w Szczawnie – Zdroju, przy u. Kolejowej 2.  
W wyniku głosowania: 16 za, 0 przeciw, 0  wstrzymujących się na sali obecnych 16  radnych rada 
podjęła Uchwałę Nr XVII/37/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przeniesienia 
kształcenia w zawodzie technik obsługi turystycznej z Technikum z siedzibą w Szczawnie – 
Zdroju, przy ul. Kolejowej 2 do Technikum w Zespole Szkół im. M. Skłodowskiej – Curie w 
Szczawnie – Zdroju, przy ul. Kolejowej 2 oraz likwidacji technikum z siedzibą w Szczawnie – 
Zdroju, przy u. Kolejowej 2 (stanowi załącznik Nr 17 do protokołu). 
 
Ad 14 
Inspektor w Wydziale Organizacyjnym, Promocji i Oświaty Magdalena Kulpińska 
przedstawiła projekt uchwały  Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie likwidacji Technikum 
Uzupełniającego dla Dorosłych z siedzibą w Szczawnie – Zdroju, przy ul. Kolejowej 2.                
W przypadku Technikum Uzupełniającego dla Dorosłych nie zachodzi konieczność zapewnienia 
uczniom możliwości kontynuowania nauki, bowiem szkoła nie kształci słuchaczy. Ustawa z dnia 
19 sierpnia 2011 r. o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. Nr 
205, poz. 1206), wprowadziła z dniem 1 września 2012 r. zmiany w systemie kształcenia 
zawodowego, obejmujące w głównej mierze ustrój szkół ponadgimnazjalnych. Na mocy art. 7 ust. 
3 przywołanej ustawy, z dniem 1 września 2013 r. zlikwidowano klasy pierwsze – w latach 
następnych kolejne klasy – techników uzupełniających dla dorosłych. Zgodnie natomiast z 
zapisami art. 7 ust. 5 tejże ustawy, na rok szkolny 2013/2014 nie przeprowadzono rekrutacji 
kandydatów do klas pierwszych tych szkół. Tym samym, obecny stan prawny nie przewiduje 
możliwości funkcjonowania  
w systemie oświaty techników uzupełniających dla dorosłych. Projekt uchwały został przekazany 
związkom zawodowym oraz poddany został konsultacjom społecznym. Związki zawodowe nie 
wniosły żadnych uwag i  nie wyraziły opinii w tym zakresie. W następstwie konsultacji 
społecznych uprawnione podmioty również nie wniosły żadnych uwag.      
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor poprosił o opinię 
Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek przedstawiła pozytywną opinię komisji do przedmiotowego projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie likwidacji Technikum 
Uzupełniającego dla Dorosłych z siedzibą w Szczawnie – Zdroju, przy ul. Kolejowej 2. 
W wyniku głosowania: 16 za, 0 przeciw, 0  wstrzymujących się na sali obecnych 16  radnych rada 
podjęła Uchwałę Nr XVII/38/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przeniesienia 
kształcenia w zawodzie technik obsługi turystycznej z Technikum z siedzibą w Szczawnie – 
Zdroju, przy ul. Kolejowej 2 do Technikum w Zespole Szkół im. M. Skłodowskiej – Curie w 
Szczawnie – Zdroju, przy ul. Kolejowej 2 oraz likwidacji technikum z siedzibą w Szczawnie – 
Zdroju, przy u. Kolejowej 2 (stanowi załącznik Nr 18 do protokołu). 
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Ad 15 
Inspektor w Wydziale Organizacyjnym, Promocji i Oświaty Magdalena Kulpińska 
przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie likwidacji Zasadniczej 
Szkoły Zawodowej dla Dorosłych z siedzibą w Szczawnie – Zdroju przy ul. Kolejowej 2. WW 
przypadku Zasadniczej Szkoły Zawodowe dla Dorosłych, nie zachodzi konieczność zapewnienia 
uczniom możliwości kontynuowania nauki, bowiem szkoła nie kształci słuchaczy. Ustawa z dnia 
19 sierpnia 2011 r. o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. Nr 
205, poz. 1206), wprowadziła z dniem 1 września 2012 r. zmiany w systemie kształcenia 
zawodowego, obejmujące w głównej mierze ustrój szkół ponadgimnazjalnych. Na mocy art. 7 ust. 
2 przywołanej ustawy, z dniem 1 września 2012 r. zlikwidowano klasy pierwsze – w latach 
następnych kolejne klasy – zasadniczych szkół zawodowych dla dorosłych. Zgodnie natomiast z 
zapisami art. 7 ust. 4 tejże ustawy, na rok szkolny 2012/2013 nie przeprowadzono rekrutacji 
kandydatów do klas pierwszych tych szkół. Projekt uchwały został przekazany związkom 
zawodowym oraz poddany został konsultacjom społecznym. Związki zawodowe nie wniosły 
żadnych uwag i  nie wyraziły opinii w tym zakresie. W następstwie konsultacji społecznych 
uprawnione podmioty również nie wniosły żadnych uwag.      
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor poprosił o opinię 
Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek przedstawiła pozytywną opinię komisji do przedmiotowego projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie likwidacji Zasadniczej Szkoły 
Zawodowej dla Dorosłych z siedzibą w Szczawnie – Zdroju przy ul. Kolejowej 2. 
W wyniku głosowania: 16 za, 0 przeciw, 0  wstrzymujących się na sali obecnych 16  radnych rada 
podjęła Uchwałę Nr XVII/39/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie likwidacji 
Zasadniczej Szkoły Zawodowej dla Dorosłych z siedzibą w Szczawnie – Zdroju przy                   
ul. Kolejowej 2 (stanowi załącznik Nr 19 do protokołu). 
 
Ad 16 
Inspektor w Wydziale Organizacyjnym, Promocji i Oświaty Magdalena Kulpińska 
przedstawiła projekt uchwały  Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie likwidacji Technikum dla 
Dorosłych z siedzibą w Szczawnie – Zdroju, przy ul. Kolejowej 2. W przypadku Technikum dla 
Dorosłych, nie zachodzi konieczność zapewnienia uczniom możliwości kontynuowania nauki, 
bowiem szkoła nie kształci słuchaczy. Ustawa z dnia 19 sierpnia 2011 r. o zmianie ustawy o 
systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. Nr 205, poz. 1206), wprowadziła z dniem 
1 września 2012 r. zmiany w systemie kształcenia zawodowego, obejmujące w głównej mierze 
ustrój szkół ponadgimnazjalnych. Na mocy art. 7 ust. 2 przywołanej ustawy, z dniem 1 września 
2012 r. likwidacji uległy klasy pierwsze – w latach następnych kolejne klasy – techników dla 
dorosłych. Zgodnie z zapisami art. 7 ust. 4 tejże ustawy, na rok szkolny wszyscy 2012/2013 nie 
przeprowadzono rekrutacji kandydatów do klas pierwszych tych szkół. Projekt uchwały został 
przekazany związkom zawodowym oraz poddany został konsultacjom społecznym. Związki 
zawodowe nie wniosły żadnych uwag i  nie wyraziły opinii w tym zakresie. W następstwie 
konsultacji społecznych uprawnione podmioty również nie wniosły żadnych uwag.      
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor poprosił o opinię 
Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna 
Owczarek przedstawiła pozytywną opinię komisji do przedmiotowego projektu uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor otworzył dyskusję. 
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Uwag nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie likwidacji Technikum dla Dorosłych z 
siedzibą w Szczawnie – Zdroju, przy ul. Kolejowej 2. 
W wyniku głosowania: 16 za, 0 przeciw, 0  wstrzymujących się na sali obecnych 16  radnych rada 
podjęła Uchwałę Nr XVII/40/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie likwidacji 
Technikum dla Dorosłych z siedzibą w Szczawnie – Zdroju, przy ul. Kolejowej 2 (stanowi 
załącznik Nr 20 do protokołu). 
 
Ad 17 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor przedstawił informację 
zbiorcza o umorzonych należnościach oraz udzielonych ulgach mających charakter 
cywilnoprawny i przypadających powiatowi wałbrzyskiemu i jego jednostkom organizacyjnym w 
2015 roku – stanowi załącznik nr 21 do protokołu. Następnie otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Informacja została przyjęta przez aklamację (16 radnych obecnych). 
Ad 18 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor poinformował, że w 
okresie pomiędzy sesjami nie wpłynęły interpelacje i zapytania radnych. Następnie otworzył 
dyskusję. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof  Kwiatkowski poinformował radnych, że na 
drogach powiatowych trwają naprawy cząstkowe, przy czym część zadań - w ramach 
powierzchniowego utrwalenia nawierzchni - będzie wykonywana  pod koniec miesiąca czerwca. 
Radny Andrzej Lipi ński zapytał czy  na „górce unisławskiej” zostanie wykonane oznakowanie 
poziome. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof  Kwiatkowski zapewnił, że ww. zadanie 
zostanie wykonane w ramach jednego dużego zlecenia.  
Radny Grzegorz Walczak zapytał o termin uzupełnienia ubytków w nawierzchni drogi przy ul. 
Kolejowej w Głuszycy oraz kiedy zostanie wykorzystana frezowina, która pozostała na odcinku, 
gdzie położono nowy asfalt w Kolcach. Zwrócił uwagę na fakt, że zjazdy z nowej nawierzchni są 
dość wysokie i wyraził opinię, że pobocza należałoby szybko uzupełnić i  zagęścić.  
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof  Kwiatkowski odpowiedział, że zadanie na ul. 
Kolejowej będzie kontynuowane, dodając, że wolą zarządu jest, aby prace wykonywane były w 
każdej z gmin. W odniesieniu do kwestii wykorzystania frezowiny celem uzupełnienia poboczy, 
wyjaśnił, że zadanie to realizuje jedna brygada, mamy duże uwagi do realizacji  tych poboczy, nie 
dajemy zgody na używanie frezowiny o grubej konstrukcji. Czas realizacji zadania wyznaczony 
został do końca sierpnia. Nadmienił przy tym, że prace w Kolcach rozpoczną się jeszcze w 
bieżącym lub przyszłym tygodniu.  
 
Ad 19 
Radny Kamil Orpel zarzucił, że rada powiatu wałbrzyskiego nie wywiązuje się ze swoich 
ustawowych obowiązków, przypominając, że zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie 
powiatowym  rada ma obowiązek w ciągu 30 dni od odwołania przewodniczącego rady powiatu 
wałbrzyskiego wybrać nowego przewodniczącego. Ten termin minął 14 maja. Zawnioskował 
następnie o 15 minut przerwy  na zebranie się klubów i radnych celem porozmawiania i ustalenia 
stanowiska jeżeli chodzi o wybór przewodniczącego rady. Zwrócił się następnie do 
wiceprzewodniczącego rady z prośbą, aby obecny na sali radca prawny wypowiedział się w 
przedstawionej kwestii. 
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Radny Józef Piksa nie zgodził się z opinią przedmówcy, wyjaśniając, że termin 30.dniowy 
obowiązywałby w przypadku odwołania całego prezydium rady. Według radnego nie ma potrzeby 
spieszyć się z wyborem przewodniczącego rady. 
Radca Prawny Ewa Kwiatkowska wyjaśniła, że przepisy wyraźnie wskazują, jakie są 
obowiązki po odwołaniu przewodniczącego rady, dodając, że  powinno się podjąć czynności 
celem powołania nowego przewodniczącego. Niedokonanie wyboru przewodniczącego rady  nie 
paraliżuje  funkcjonowania całej rady w takim składzie  jaki jest obecny, czyli przy dwóch 
wiceprzewodniczących rady. Wspomniała, że za niepowołanie przewodniczącego rady                  
w omawianym przypadku nie ma sankcji prawnych.  
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof  Kwiatkowski  dodał, że przykład, który 
wskazał radny Kamil Orpel i przywołane przepisy mają zastosowanie w sytuacji, gdy                    
w przypadku odwołania także wiceprzewodniczących. Nadmienił, że zgodnie z przepisami prawa 
najstarszy wiekiem wiceprzewodniczący pełni obowiązki przewodniczącego rady, zatem 
funkcjonowanie rady nie zostało zakłócone. Wyraził zdziwienie, że radni, którzy wnioskowali o 
odwołanie przewodniczącej rady, w obecnej sytuacji nie składają wniosku o powołanie 
przewodniczącego. Według wicestarosty taka postawa miała na celu destabilizację pracy rady, a 
nie jej usprawnienie.  
Radny Grzegorz Walczak powiedział, że to Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego 
Stanisław Janor, który aktualnie organizuje prace rady i prowadzi obrady sesji  powinien 
zainicjować działania i doprowadzić do wyboru nowego przewodniczącego. Dodał, że odwołanie 
przewodniczącej rady było poparte argumentami. Wyraził opinię, że brak porozumienia w kwestii 
wyboru przewodniczącego rady doprowadza do kompromitacji rady powiatu.  
Członek Zarządu Powiatu Mirosław Potapowicz zaapelował do radnego Grzegorza Walczaka o 
poparcie ww. tezy przepisami prawa.  
Radny Andrzej Lipi ński przypomniał, że na minionym posiedzeniu rady został przez niego 
złożony wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego wyboru 
przewodniczącego rady, jednak przedmiotowy wniosek nie uzyskał wymaganej większości 
głosów. Wspomniał, że analogicznie w dniu bieżącym wiceprzewodniczący mógł wprowadzić 
punkt o tym samym brzmieniu. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor poddał pod głosowanie 
wniosek zaproponowany przez radnego Kamila Orpla w kwestii ogłoszenia 15. minutowej 
przerwy w obradach sesji rady.  
Ww. wniosek został podjęty w wyniku głosowania: 10 za, 6 przeciw, 0 wstrzymujących się (16 
radnych obecnych).  
 
Przerwa od godz. 11.00 do godz. 11.11. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor  poinformował, że w 
związku z otrzymanym od nadzoru wojewody  wezwaniem do usunięcia naruszenia prawa w 
kwestii podjęcia Uchwały Nr XIII/19/16  z dnia 29 lutego 2016 roku w sprawie przekazania 
zadania publicznego jakim jest prowadzenie Zespołu Placówek Resocjalizacyjnych w Walimiu 
Fundacji Jawor, w minionym okresie zostały wysłane pisma do dwóch instytucji. Odpowiedzi 
zostały skierowane do prezesa zarządu stowarzyszenia „Sowia Górka” z siedzibą w Walimiu  oraz 
Zarządu regionu Dolny Śląsk NSZZ „Solidarność”. Do Biura rady wpłynęło również pismo 
mieszkańca Sierpnicy w sprawie braku możliwości prowadzenia budowy domu z uwagi na 
zniszczone dwa mostki i braku dojazdu na posesję. Sprawa ta została przekazana do Zarządu 
Powiatu. Następnie otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono.   
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Ad 20 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Powiatu 
Wałbrzyskiego Stanisław Janor zamknął obrady XVII Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego. Na 
tym protokół zakończono. 

 
Integralną część protokołu stanowi nagranie przechowywane na nośniku CD.  
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Załączniki do niniejszego protokołu dostępne są w Biurze Rady 


